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2021-001 

 

Valg af ordstyrer og valg af formand 

Mogens blev valgt som ny formand, i stedet for Jakob, der har fået godkendt sin 
udtræden. 
 

2021-002 Orientering om COVID-19 og skolen 

Det opleves generelt, at medarbejderne gør det rigtig godt i den svære tid. 
• Mange bliver testet, og vi har i en periode være forskånet for nye coronatilfælde. I 

Kalundborg Kommune er der 38 personer/incidens på 78, der er blevet smittet i 
sidste uge, hvilket er i den lavere ende.  

• Der kører nu flere TAXAer, så der er tilstrækkelig afstand mellem eleverne og 
smitterisikoen er nedsat.  

• Generelt så viser eleverne samfundssind og medvirker til at mindske 

smitterisikoen. Der er kommet ekstra rengøring på Svallerup, men det er endnu 

ikke på plads på Kathøj.  
• Personalet er blevet tilbudt ugentlige test, og det er netop startet op. Alle får svar 

efter et kvarter. I denne uge er det Falck, der foretager testene, og fremadrettet 
vil det blive SOS International.  

• Det er stadig muligt at holde bestyrelsesmøder ved fysisk fremmøde og efterleve 
retningslinjerne, men for at sikre os fremadrettet, så vil vi afprøve muligheden for 
at alle kan mødes over TEAMS. Forsøget forløb nogenlunde tilfredsstillende, men 
det kan være en udfordring at komme på første gang. En uge inden næste 
bestyrelsesmøde den 26.3.21 tages der stilling til, om mødet holdes fysisk eller 
via TEAMS.  

2021-003 

 

Meddelelser fra,  

Formanden, Har været med til mange ansættelsessamtaler. Formanden er blevet  

      interviewet af VIVE/Undervisningsministeriet, en undersøgelse der bliver offentligt     
      til sommerferien. 
Skoleledelsen,  

• Elevfremmødet ligger ca. på 80 – 85 % inkluderet selvisolationsperioder. 

• Elevtallet er på 119 elever efter jul. Vi har opslået stillinger som udløber medio 
januar, og vi forsøger at ansætte til behovet for nuværende. 

• Sygefraværet for hele året blandt ansatte er 5,5 %, hvilket er over Kalundborg 
kommunes gennemsnit på 4,6 %. Vi følger løbende op og arbejder på, at 
sygefraværet falder fremadrettet. 

Afdeling Svallerup 

• Det går godt på Svallerup skole, og vi har fortsat en god stemning på skolen. Det 
på trods af, at vi har mange hensyn at tage, fordi Corona hele tiden spænder ben 
for det sociale. Og det gælder både for elever og medarbejdere. Forældrene til 
eleverne gør det også godt i denne tid. Der bliver lyttet godt efter, om der 

forkølelse, snot ondt i halsen osv.  
• I dag har vi fået foretaget lyntest af Falck. 
• Vi har få elever hjemme grundet sygdom, særlige forhold i hjemme grundet 

Covid-19 osv. 
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• Vi har 62 elever på afdelingen, og vi har fået ansat nye medarbejdere, der alle 
har gode erfaringer med behandling. Samtidig har vi fået 2 personer i 
virksomhedspraktik.  

• Desuden har vi fået skiftet ud i TR for lærerne og AMR, hvilket giver nye input. 
• Læringsmæssigt får alle elever stort set de fag, som de skal have. Der er meget 

få ændringer. Nye taxakørselstider har dog gjort at eleverne møder lidt ind på 
skift. 

• Vi har arbejdet med Ordensregler og taxa-regler på skolen. De er vendt både med 
husrådet og i personalet. Jeg tænker det er proces/reglerne som løbende bliver 
opdateret. 

• De nye ansatte er sværere at få ind i kulturen under coronakrisen, hvor alle 
arbejder adskilte. 

 

    Afdeling Kathøj 
• Vi har haft terminsprøver i uge 3, og det gik godt, og der var en positiv stemning. 

Vi har særlig fokus på brugen af hjælpemidler, så eleverne kan bruge dem 
optimalt. Dvs. stave og grammatik hjælp. 

• Eleverne er gode til at respektere Corona restriktionerne, men de glæder sig til at 
de kan mødes på tværs af klasserne og cafeen åbner igen.  

• De enkelte teams prøver at være kreative ift. indhold i skoledagen, da der er så 
mange ting der er aflyste f.eks.. Svømning / valgfag osv.  

• Dansk dag d. 4/2 med fokus på danskfaget. Vi er spændte på, hvordan 

situationen omkring eksamener til sommer udvikler sig.  
• Vi rykker vores præst ift. konfirmationer til maj. I slutningen af denne uge giver 

de besked omkring afvikling.  
• Nye elever kommer løbende, og det er et stort arbejde med at få det til at hænge 

sammen.  
• Tirsdag aften i næste uge tilbyder Kathøj Hjælpe til ansøgninger ift. 

ungdomsuddannelser.  

 

Afdeling STU.  

• Enkelte elever har færre timer grundet Corona, og det påvirker dem i en sådan 
grad, at de kun kan deltage i undervisningen færre timer. Ellers alle på fuldt 
skema.  

• En gang i mellem har vi en elev som fylder på en uhensigtsmæssig måde og som 
gør vores øvrige elever usikre, men vi arbejder på at udvikle nye strategier, så 
alle elever komme i trivsel, udvikling og i mål.  

• Vi glæder os til at virksomhederne igen åbner, da det giver mest mening for et 
Stu-tilbud, at der er et tæt samarbejde og tilbud om praktikker. Det mærkes 
tydeligt, at dette har været lukket ned i en lang periode.  

• Der er mere fokus på den faglige undervisning og flere elever som vil i den 
retning. Det er tydeligt at der er sket et skifte i forhold til ønsket om den 
fagfaglige linje, end de arbejdsrelaterede / og praksis-orienteret linjer. Det 
kræver en løbende tilpasning, som vi ikke er helt i mål med. 

 

2021-004 Orientering om Stepping Stones 
Børn & Familie i Kalundborg Kommune har valgt at opstarte Stepping Stones, der er et 
evidensbaseret australsk forældreprogram.  
Målgruppen er familier med børn på under12 år med varige fysiske eller psykiske 
funktionsnedsættelser (f.eks. forsinket personlig udvikling samt kommunikative og sociale 
udfordringer)  

Formål er at opnå positivt forældreskab, udvikling af børnenes potentiale og øge 
forældres kompetencer og selvtillid i forhold til at kunne håndtere problemskabende 
adfærd. 
Fokusområder: 
• At tilskynde og opmuntre til at udvise den ønskede adfærd 
• At lære barnet nye færdigheder 
• At håndtere stress og konfliktsituationer i parforhold og i forhold til    



 

 

 

 

 

 

 
 

https://kalundborg-my.sharepoint.com/personal/jath_kalundborg_dk/Documents/Skrivebord/2021-01 

Bestyrelsemøde Jan.doc 3/ 3 

                     søskende 
• At udvikle planer for svære situationer 
• At tage vare på sig selv som forælder 
• At deltage mere i aktiviteter uden for hjemmet  
Når forældrene har lært strategierne i Stepping Stones vil de fremover selv kunne løse 
problemstillinger.  
Alle forældre vil blive orienteret på forældremødet den 24. august på Afdeling Svallerup 

og vil få mulighed for eventuelt at tilmelde sig. 
Flere forældre har allerede deltaget for flere år siden og de er positive over for forløbet. 
Punktet tages til efterretning. 

2021-005 Taxa-ordning.  

Retningslinjer blev gennemgået og debatteret. Bestyrelsen anbefaler det fremlagte 

forslag, og at der løbende arbejdes videre med retningslinjen. 

2021-006 Ordensregler fra Svallerup og debat af smartwatch og lignende 

Forslaget fra personale og eleverne blev gennemgået og debatteret. Bestyrelsen 
anbefaler, at forslaget tages i brug, at der arbejdes videre med udkastet så det bliver helt 
færdigt, og det tages op igen på et senere møde.  

2021-007 Forventet regnskab 2020 

Regnskabet viser et overskud på 1,6 mio, hvilket skyldes flere faktorer. Herunder kan 

nævnes stigende elevtal og forsinkelse i nyansættelser. Det bemærkes, at overskuddet 
sidste år var på 1,7 mio, så regnskabet har generelt været i balance hen over året. 
Punktet er taget til efterretning. Bestyrelsen indstiller til, at der til næste møde bliver set 
på, hvilke udsættelser, investeringer, forbedringer m.v. der ikke er gjort, men burde 
gøres i den nærmeste fremtid.  

2021-008 Overvejelser om Forældretilfredshedsundersøgelse 

Formanden fortalte om, at han har haft kontakt til flere forældre. Punktet blev debatteret. 
Bestyrelsen anbefaler, at skolelederen tager kontakt til kommunen, om at der blev lavet 

ens og sammenlignelige forældretilfredsheds-undersøgelse på området.  

2021-009 Nye mødedatoer for 2020/21 
23. marts 
18. maj 

2021-010  Eventuelt 

• Kvalitetsrapporten 2020 til orientering. 
• Skolens bygninger 
• Tanker om udvikling 

 
   

  
 


